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      	A school with fifteen classrooms, to be constructed inside a dense, old, built-up city block on a vast 11.000 m2 site. High walls hide a huge private garden two centuries old, secret and unexpected, consisting of rich and varied plant varieties -a wonderful garden, far from the noise of the city.

The wish to keep this fragile and delicate garden all of a piece as a precious public inheritance is established as the irreversible basis of the project.

The building is inserted on the very edge of the garden, so as to perpetuate its boundaries once and for all. Playgrounds occupy the rest of the terrain.

The garden will become a classroom totally integrated into the school, a "nature class" in the middle of the city, a teaching garden for looking at, cultivating, planting flowers, playing in, learning botany.





Location : Quartier Renaudel Sainte Croix, Bordeaux / France

Design years : Competition, non prize winner 1993

Client : Ville de Bordeaux

Architects : 

Anne Lacaton & Jean-Philippe Vassal

with, Brigitte Cany, Sylvain Menaud, Pierre Yves Portier, collaborators

Area : 4 970 sqm


      

      
      	Une école de 15 classes à construire, au cœur d’un îlot bâti dense et ancien, sur un vaste terrain de 11 000 m2. Des hauts murs cachent un grand jardin privé, vieux de 2 siècles, inattendu, secret, constitué d’espèces végétales riches et variées  : un jardin merveilleux, à l’écart du bruit.

La volonté de préserver ce jardin fragile et délicat, intégralement, comme un patrimoine public précieux, s’établit comme la base du projet, irréversible.

Le bâtiment se cale précisément sur la limite du jardin pour pérenniser définitivement ses limites. Les cours de récréation occupent le reste du terrain.

Le jardin deviendra une classe, totalement intégrée à l’école, “classe de nature” en pleine ville, un jardin pédagogique, pour regarder, cultiver, planter des fleurs, jouer, apprendre la botanique. 





Site : Quartier Renaudel Sainte Croix, Bordeaux / France

Date : concours non lauréat 1993

Client : Ville de Bordeaux

Architectes : 

Anne Lacaton & Jean-Philippe Vassal

avec, Brigitte Cany, Sylvain Menaud, Pierre Yves Portier, architectes collaborateurs

Surface : 4 970 m²


      

    


  



